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BESTE DORPSGENOTEN,
Op naar een fijn voorjaar: dat was de wens van Mat 
Hendrix in onze Dorpskrant aan het begin van de 
lente. Aansluitend volgde de Venloop; slecht weer 
voor de toeschouwers, zuurstofrijk weer voor de 
lopers. Het voorjaar is inmiddels weer een stukje 
gevorderd in de tijd en daarmee parallel lopend 
ook de gebeurtenissen in ons mooie Belfeld. Zo-
als al eerder op deze plaats vermeld, wordt er op 
diverse plekken in het dorp gebouwd of zijn er ini-
tiatieven ontplooid om te gaan bouwen in de na-
bije en/of verre toekomst. De eerste huizen op de 
nieuwbouwlocaties kennen op papier hun eerste 
nieuwe bewoners.

Ook in deze editie van de Dorpskrant zijn er weer 
diverse voortgaande en nieuwe lezenswaardige 
artikelen te vinden, de column over ‘näöle’, de 
schilderhobby van vader en zoon Hoijmakers, de 
geschiedenis van een reünie, Jason Kurstjens op 
zoek naar zijn ‘roots’, op bezoek bij José en Wim, 
de nieuwe eigenaren van Café Maalbeek en zeker 
lezenswaardig: de Belfeldse bibliotheek! Kortom 
veel gegarandeerd leesplezier gewenst om hele-
maal ‘bijgepraat’ te worden.

Geert Goossens



2

Er was eens een dorp genaamd Näöle, waarvan 
de bewoners bekend stonden om hun constante 
gegreek, gezeur, gezever en gezanik. Of het nu 
ging over het weer, de horeca, de politiek, de 
overlast van huisdieren, buren of zelfs de kleur 
van de bloemen in de perken en de omgeving: er 
was altijd wel iets waarover ze konden klagen. In 
Näöle woonde een man genaamd Bertrand. Dat 
was een rustige en optimistische man, die altijd 
probeerde het goede in mensen en situaties te 
zien. Hij vond het moeilijk om te begrijpen waarom 
zijn medebewoners zo'n negatieve kijk op het leven 
hadden. Elke ochtend begon Bertrand zijn dag met 
een wandeling door het centrum en de omgeving 
van Näöle. Hij genoot van de prachtige bomen, 
de kleurrijke bloemen en het vrolijke gezang van 
de vogels. Maar terwijl hij liep, hoorde hij al snel 
het constante gejammer en gezeur van zijn me-
debewoners. Het leek wel alsof ze niets anders te 
doen hadden dan te klagen. Op een dag besloot 
Bertrand dat hij genoeg had van al dat gezeur. Hij 
wilde de mensen van Näöle laten zien dat het leven 
veel mooier kon zijn als ze stopten met zeuren en 
begonnen te waarderen wat ze hadden. Bertrand 
begon met het verspreiden van positieve bood-
schappen door de stad. Hij hing posters op met 
inspirerende citaten, deelde kleine briefjes uit met 
bemoedigende woorden en ging vrijwillig van alles 
opruimen en onderhouden. In het begin werden 
de acties van Bertrand met argwaan bekeken. 
Mensen waren gewend geraakt aan hun constante 
gezever en geklaag. Zij vonden het moeilijk om iets 
anders te accepteren. Maar Bertrand gaf niet op. 
Hij bleef zijn positieve boodschappen verspreiden 
in de hoop dat ze uiteindelijk een verschil zouden 
maken. Langzaam maar zeker begonnen de men-
sen van Näöle de effecten van het positieve te 
voelen. Ze begonnen zich bewust te worden van 
de schoonheid om hen heen en de kleine dingen 
in het leven te waarderen. Bertrand had inmiddels 
hulp van enkele bewoners. In plaats van te klagen 
over de regen vonden ze rust in het geluid van de 

Ze wacht.
Nee, denkt ze, ik wacht niet,

ik dans.

Ze danst, 
ze danst met lange, ranke passen, 

langzaam en aandachtig, 
ze houdt haar ogen dicht, 

ze danst door deuren en door ramen 
en door lange lankmoedige dagen- 

hout, glas en uren vallen in splinters rond haar neer- 

en telkens als ze niet meer kan 
en bijna, bijna valt, 

denkt ze: Ik? 
ik val niet, ik dans. 

COLUMN

druppels op het dak. Bewoners zagen de waarde 
van gemeenschap en solidariteit in plaats van het 
gezeur over de buren en de omgeving. Na verloop 
van tijd veranderde Näöle van een dorp van näölers 
in een dorp van optimisten. De sfeer werd prettiger, 
de mensen lachten vaker en het dorp bloeide op. 
De boodschap van Bertrand had de dorpelingen 
de ogen geopend. Een positieve verandering was 
het gevolg. Het verhaal van Näöle verspreidde zich 
door de regio en het inspireerde veel mensen om 
ook hun kijk op het leven te veranderen. Bertrand 
werd het symbool van hoop en optimisme. En zo 
leefde Bertrand, de man die Näöle van het genäöl 
en gezeur redde, nog lang en gelukkig. 

(Elke gelijkenis met bestaande personen en/of  
gebeurtenissen berust op louter toeval.)

Stan van der Velden

Jan Peeters heeft de voorbije jaren zijn columns in  
het dialect geschreven. Dat schrijven in het Belvends 
was hem op het lijf geschreven.  
De redactieleden gaan vanaf deze uitgave op toerbeurt 
de column verzorgen. Dat kan ook in het Nederlands. 

Een meisje
Toon Tellegen
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Iedere vier jaar hebben alle scholen de opdracht 
om een meerjarenplan te maken als vooruitblik 
naar toekomstbestendig onderwijs. Afgelopen 
jaar zijn we als stichting Kerobei bezig geweest 
met het ontwerpen van een stichtingbreed plan. 
Alle scholen maken vervolgens het plan voor hun 
eigen school. In dat proces zitten we nu. Stichting-
breed gaan we ons richten op de ontwikkeling van 
leerlingen tot individuen die eigenwijs, samenwijs 
en wereldwijs zijn. 
Met eigenwijs bedoelen we leerlingen die zich-
zelf goed kennen en kunnen reflecteren op hun 
eigen handelen. Leerlingen die zich ontwikkelen 
tot authentieke en autonome personen. Leerlingen 
met veerkracht en handelend in de overtuiging dat 
ze invloed hebben op hun eigen handelen en de 
wereld om hen heen. 
Onder samenwijs verstaan we dat leerlingen we-
ten welk effect ze op de ander hebben en dat ze 
zich kunnen verplaatsen in en rekening houden 
met de ander. Ze weten dat iedereen erbij hoort. 
Met wereldwijs bedoelen we leerlingen die op-
groeien tot volwassenen die een bijdrage leveren 
aan de problemen waar onze samenleving voor 
staat. Door kennis en een kritische, vragende 
houding weten ze onderscheid te maken tussen 
feiten en meningen, tussen betrouwbaar en fake. 
Bovendien hebben we afgesproken dat we voor 
alle kinderen gaan. We willen het liefst dat kinderen 
naar school kunnen gaan in de eigen buurt, wijk of 
dorp. Bovendien betekent dit, dat we kinderen ge-
lijke onderwijskansen willen bieden. Dat kunnen we 
alleen realiseren als we hen ongelijk behandelen. 

Tot slot willen we ontwikkeling en werkge-
luk bieden aan alle medewerkers van Kerobei.  
Op KOM.MIJN zijn we nu naar het einde toe aan 
het werken van ons vierjarenplan, om het boven-
staande stapsgewijs vorm te gaan geven. 

kom.mijn
Een uitdagende opdracht! Wat voor school een 
steeds grotere opgave is, is het vinden van genoeg 
gekwalificeerde leerkrachten om de groepen te 
bemensen. 
KOM.MIJN heeft niet of nauwelijks te maken met 
krimp in leerlingenaantallen. Maar leerkrachten die 
met pensioen gaan, leerkrachten die een nieuwe 
uitdaging zoeken of gewoon ook wel eens wat 
anders willen, zijn maar moeilijk te vervangen. Dus 
maken we van allerlei media gebruik om nieuwe 
mensen aan te trekken. 
Dus waarom niet in de Dorpskrant? Dus: ben je of 
ken je iemand met een lesbevoegdheid als leer-
kracht? Dan nodigen we je van harte uit om contact 
op te nemen met school. 
Dat kan via mail: info@kommijn.kerobei.nl of tele-
fonisch: 077-4758049. En wie weet...

Voor de coronaperiode zijn we op KOM.MIJN volop 
aan de slag geweest met een meerjarig muziektra-
ject. Alle leerkrachten werden onder begeleiding 
van een vakdocent bekwamer gemaakt in het ge-
ven van goede muzieklessen. Als afsluiting stond 
een evenement gepland met harmonie Kunst na 
Arbeid. Leden van de harmonie zouden samen 
met verschillende groepen kinderen een optreden 
voorbereiden en uitvoeren. Dat plan heeft door 
corona een kleine 2 jaar in de kast gelegen, maar 
nu is het eindelijk realiteit geworden. 
Op vrijdag 9 juni was het zover. We hebben ernaar 
uitgekeken! Het was een feestelijke happening. 
Waar we ook nog even bij stil willen staan, is de 
hulp die we vanuit het dorp hebben gekregen bij 
het praktisch verkeersexamen van onze leerlingen 
in groep 7. Onze eerdere oproep heeft succes 
gehad en mede daardoor konden we het praktisch 
verkeersexamen in Belfeld organiseren. 
Vanaf deze plek nogmaals heel hartelijk bedankt 
voor al jullie hulp en natuurlijk hopen we dat we 
volgend jaar weer op die hulp mogen rekenen.

Leen eens een duofiets van  
de Algemene Hulpdienst Tegelen Steyl Belfeld.
Op pad met een duofiets? Zin om er lekker op uit te trekken met de 
fiets? Via de AHD is het mogelijk om samen met een familielid, goede 
bekende of een vrijwilliger van onze Algemene Hulpdienst er met een 
duofiets (met elektrische ondersteuning) samen op uit te trekken.

Meer informatie nodig?  
Bel op werkdagen tussen 09.00 - 12.00 u. met 06-49 34 14 79
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Als ik op een woensdagmiddag in april samen 
met Geert Goossens naar onze afspraak ga, zijn 
we erg benieuwd hoeveel 'nostalgie' we zullen 
gaan proeven. We ontmoeten drie zeer enthou-
siaste mensen: Frits Kierkels, Jessie Jochijms-
Goossens en Marian van Tegelen-Ummenthum. 
Dit drietal is al heel wat jaren bezig met een van 
hun liefhebberijen: het organiseren van (alweer) 
een reünie met hun vroegere klasgenoten van 
de lagere school. Hoe het zo kwam, lezen jullie 
hier beneden.

In de jaren 50 had Belfeld een meisjesschool, de 
Theresiaschool, en een jongensschool, de Aloysi-
usschool, beiden gelegen aan de Schoolstraat. In 
de loop der tijd kwamen er steeds meer kinderen 
in Belfeld en er kwam een derde school bij, de Wil-
helminaschool. Deze gemengde school lag aan de 
Pr. Frederikstraat. Het 'hoofd der school', de bena-
ming van toen, was dhr. Frans Janssen. Deze man 
was zeer vooruitstrevend voor die tijd. Dat werd 
hem niet altijd in dank afgenomen. Je kon destijds 
niet kiezen waar je je kind graag geplaatst wilde 
hebben: per straat werd ingedeeld wie er naar de 
Wilhelminaschool 'moest' gaan. Daar was men best 
streng in. Een bijkomstigheid die alle leerlingen 
leuk vonden, was dat als het binnen in het houten 
gebouw 36 °C was de leerlingen altijd vrij kregen. 
We kijken naar het schooljaar '70-'71. 
Er zitten 41 leerlingen in de toenmalige zesde klas 
(nu groep 8). De eerste reünie vindt plaats in 1974, 
als de meesten 15 jaar oud zijn, in de oude Meule. 
Iedereen woont nog bij zijn ouders. Er bleef hiervan 
één herinnering achter: wát een eigenwijze pubers 
allemaal. Dat nóóit meer! 

Een reünie die bijna                           een gouden randje heeftBELFELDSe 
HISTORIE

Als Frits, die conducteur is bij de NS, jaren later in 
de trein oud-klasgenoten treft die hem vragen hoe 
het is en vervolgens het woord 'reünie' in de mond 
nemen, begint het weer te kriebelen. Een comité 
is snel gevormd met bovengenoemde personen, 
aangevuld met Elly Derks, Wil aan de Brugh en 
Henny Groenewegen van der Weijden. Bij de ou-
ders worden de adressen geïnventariseerd en er 
worden brieven verstuurd. Als iedereen inmiddels 
25 jaar 'van de Wilhelminaschool af is’ vindt er op 
24 november 1996 een zeer geslaagde reünie 
plaats in de Manege. Er wordt een groepsfoto 
gemaakt in de opstelling van de zesde klas. 
Tien jaar later, op 18 november 2006, als iedereen 
ongeveer 47 oud is, is het tijd voor de volgende 
reünie. De uitnodiging wordt per brief verstuurd. De 
locatie is deze keer D'n Herberg in Belfeld. Basis-
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Een reünie die bijna                           een gouden randje heeft

school KOM.MIJN wordt bezocht en een huifkar-
tocht door het dorp wordt zeer gewaardeerd door 
de deelnemers. Wintersoep, boerenkool met ge-
haktballen en stoofvlees zorgen voor de inwendige 
mens. Er wordt ook een enquête gehouden, met 
als uitkomst dat de deelnemers het leuk vinden om 
elke vijf jaar bij elkaar te komen. Iedereen ontvangt 
een cd-rom met foto's van vroeger, samengesteld 
door het organiserend comité, bestaande uit Jes-
sie, Marian en Frits. 
In 2011 wordt het voor de organisatie al een stuk 
gemakkelijker: e-mailadressen worden uitgewis-
seld en de uitnodigingen komen op die manier op 
de plaats van bestemming. Wat betreft de locatie 
is de keuze deze keer op Droompark Maasduinen 
gevallen. Van daaruit volgt een wandeling naar het 
Galgenvenn. Na een heerlijk buffet bij Droompark 
Maasduinen kan wederom gesproken worden van 
een zeer geslaagde reünie.
In 2016 is iedereen ongeveer 57 jaar. De locatie is 
Hotel-Café Juliana. Oude foto’s van Belfeldenaar 
Theo Janssen zijn er te bewonderen. De oh's en 
ah's zijn niet van de lucht als de gasten de oude 
kiekjes bekijken. In 2021 en 2022 kon er vanwege 
de coronapandemie geen reünie worden georga-
niseerd. Jammer, want het was in 2021 precies 
50 jaar geleden dat deze club de lagere school 
verliet. In 2023 volgt een nieuwe poging. Als dit 
artikel wordt geschreven weten wij al wat het 
dagprogramma gaat worden: een brunch in De 
Hamar en een bezoek aan het voormalige station 
in Belfeld. Verder vindt er een wandeling door het 
Patersböske plaats, begeleid door iemand van de 
werkgroep Tösse Bös en Maas. Als afsluiting ge-
nieten de gasten van een ouderwets frietje met een 
snack in De Hamar. Ongetwijfeld een dag waarop 
door alle aanwezigen zal worden genoten. Van 

alle reünisten zijn er ongeveer tien woonachtig in 
Belfeld. De rest woont in de driehoek Eindhoven-
Nijmegen-Munstergeleen. Ook qua beroepen is 
er veel diversiteit: een oncoloog, een plantsoen-
medewerker en een conducteur om er maar een 
paar te noemen. 
Helaas zijn er drie klasgenoten overleden. Van de 
toenmalige leerkrachten, Margriet Didden, Hans 
Pijpers, Huub Betteraaij, Frans Janssen, zuster 
Margaritis, Leni Smits-Tosserams (laatstgenoemde 
was de interieurverzorgster), zijn er nog twee in de 
gelegenheid om naar de reünie te komen. 
Als het enthousiasme waarmee Frits, Jessie en 
Marian anekdotes vertellen iets zegt over de sfeer 
tijdens de reünies, dan moeten het toch wel telkens 
keigezellige ontmoetingen zijn geweest. Dat staat 
buiten kijf! Laten we hopen dat er nog vele reünies 
mogen volgen. 
O ja, wat dat bijna gouden randje in de titel betreft: 
in 1974 vond de allereerste reünie plaats, dus in 
2023 is dat 49 jaar geleden. Bijna goud dus…

Marie-José Boonen en Geert Goossens
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Er waait een schrale noordoostenwind en de 
lente wil maar niet vlotten, dus met de kraag van 
mijn jas hoog opgestoken begeef ik me op weg 
naar Jac Hoijmakers. Jac is een van die mensen 
die oudere dorpsgenoten wel kennen, maar 
weinigen zullen hem kennen als de amateur-
kunstschilder die in de regio zo veel waardering 
geniet.  

Bij binnenkomst nodigt hij mij al direct uit om naar 
zijn 'atelier' te gaan. Op de zolder van zijn wo-
ning heeft hij zijn eigen intieme plekje, waar hij 
menig uurtje doorbrengt. Hier vindt hij de rust en 
de ruimte om zijn creativiteit uit te leven. En wat 
hier direct opvalt, is het gegeven waar elke ama-
teurkunstenaar mee te maken heeft: de enorme 
voorraad aan werken die zijn opgeslagen en nog 
geen bestemming hebben gevonden. Het beslaat 
welhaast twee derde van de toch al niet zo grote 
ruimte. Maar goed, ik wil natuurlijk graag zien wat 
hij heeft gemaakt. 

Alhoewel dat wel weer een hele tijd geleden is, 
ken ik het werk van Jac nog uit de tijd dat Bel-Arte 
kunstexposities organiseerde, maar ook uit expo-
sities van Artimosa. Zijn werk is bijna fotografisch 
precies. Daarin schuilt ook de grote waardering 
voor zijn werk. Hier is een vakman aan het werk. 
Moderne kunstenaars zullen er hun schouders 
voor ophalen, omdat zijn werk niet beantwoordt 
aan hedendaagse opvattingen over kunst. Maar 
dat boeit Jac niet. Stromingen in de kunst veran-
deren steeds. Hij schildert zoals hij als mens in 
elkaar zit. Dat precieze is nu juist zijn handschrift; 
hij kan en hij wil niet anders. Toch gaat zijn grote 
liefde uit naar het impressionisme. Het is met name 
het werk van de schilder Claude Monet dat hem 

zo boeit. Het vluchtige spel van licht. Maar dat is 
ook een persoonlijke keuze. Werk van Vincent 
van Gogh spreekt hem weer minder aan. Dat pre-
cieze in zijn werk kan hij niet loslaten en juist dat 
is wat het impressionisme wel doet. Het is vooral 
de losse manier van schilderen, de impressie van 
het moment, het weergeven van de sfeer en de 
bijzondere aandacht voor lichteffecten en kleur 
dat zo kenmerkend is. 

Het werk van Jac bevat veel landschappen, heel 
veel landschappen, en in iets mindere mate bloem-
schilderingen. Dan zie je ook dat hij niet thuis is 
blijven zitten, maar dat hij eropuit is getrokken. 
Het zijn landschappen, natuurlijk van de directe 
omgeving, maar ook van de Veluwe, Drenthe, Gro-
ningen etc. Wellicht heeft die voorliefde voor het 
schilderen van landschappen ook te maken met 
zijn achtergrond. 
Na de basisschool wilde hij naar de tuinbouw-
school, maar om diverse redenen werd hij steeds 
niet toegelaten en heeft hij eerst een jaar V.G.L.O. 
gedaan. Daarna deed hij drie jaar landbouwschool, 
om vervolgens toch te worden toegelaten tot de 
tuinbouwschool. Een leuke anekdote is dat, toen 
in 1954 de Maas was dichtgevroren en het veer er 
dus uit lag, hij via Venlo naar Baarlo moest met de 
fiets. Zijn ouders hadden hem op het hart gedrukt 
om het niet te wagen te voet over het ijs de Maas 
over te steken. Maar de leraar van de landbouw-
school vond dat dit toch wel moest kunnen. Dus: 
de fiets op de nek en over het ijs naar de overkant. 
Het scheelde een heel eind fietsen. Voor het schil-
deren van zijn landschappen maakt hij ter plekke 
een schets of een foto en werkt dat thuis uit. Dat 
uitwerken doet hij in acrylverf. Ik kan er veel over 

de hobby van Zo vader, zo zoon
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schrijven, maar kijk vooral naar de foto's van zijn 
werk: die zeggen meer dan duizend woorden. 
In 1980 is hij begonnen met schilderen. Aanleiding 
was een bezoek aan zijn zwager, die een gewaar-
deerd amateurschilder was. Toen hij zijn werk had 
gezien, pochte hij: dat kan ik ook en hij ging aan 
de slag. Stiekem viel dat toch wel tegen en ervoer 
hij dat ook kennis van schildertechniek een nood-
zakelijke voorwaarde was. Maar al doende leert 
men en doorzetten was hem niet vreemd. Bij de 
Vrije Academie ging hij zich verder bekwamen en 
in 1994 werd hij lid van Artimosa, waar het contact 
met vakgenoten hem stimuleerde en motiveerde 
om verdere stappen te zetten. Eerder, in 1987, 
nam hij deel aan de door Bel-Arte georganiseerde 
expositie Thuiskunst en won hij direct al de eerste 
prijs. Dat deed hij later - onder een deskundige 
jury - nog een keer over. Er zouden nog vele lau-
weren volgen. Hij nam, soms individueel, soms met 
Artimosa, aan zo’n veertig exposities deel, o.a. in 
Martinushof, ziekenhuis Vie Curi, ECI Roermond 
etc. Als een van de tien genomineerden won hij 
bovendien de Jalemaprijs. 
Als we later aan tafel zitten in de huiskamer zie 
ik door het raam zijn mooie tuin en begrijp ik zijn 
liefde voor de prachtige natuur en waarom land-
schappen zijn fascinatie zijn. En soms kruipt het 
bloed waar het niet gaan kan. Zoon Peter, inmid-
dels 54 jaar, trad onbedoeld in zijn voetsporen. 
Hij volgde in Venlo het atheneum en ging daarna 
kunstgeschiedenis studeren aan de universiteit 
in Nijmegen. Kunstgeschiedenis gaf hem echter 
niet de prikkel die hij zocht. Zijn drang om zelf te 

creëren, stimuleerde 
hem een volgende 
stap te zetten. Het 
werd de kunstaca-
demie in Arnhem. Als 
vervolg daarop kreeg 
hij van het ministerie 
een beurs aangebo-
den voor een twee-
jarige vervolgstudie 
Beeldende Kunst en 
Vormgeving aan de 

Academie Minerva in Groningen. Hij verhuisde 
begin deze eeuw naar Rotterdam, waar hij zijn 
eigen atelier heeft en contacten opbouwde met 
collega-kunstenaars. Zo ook een Rotterdamse 
kunstenares, waarmee hij geruime tijd heeft sa-
mengewoond. Om een idee te geven van zijn werk, 
dat totaal verschillend is van het werk van zijn 
vader, is hier een foto afgedrukt van de muur die 
in het Venlose Julianapark heeft gestaan maar nu, 
in een andere functie, een plek heeft gekregen in 
het voormalige Museum Van Bommel van Dam.

Kunstenaars zijn gedreven mensen, nieuwsgierige 
mensen ook. Ze willen nieuwe indrukken opdoen, 
kennismaken met andere culturen en hun horizon 
verbreden, en dan wordt Nederland gauw te klein. 
Het mediterrane trok hem aan en zijn vriendschap 
met Spaanse kunstenaars maakte dat zijn belang-
stelling zich meer en meer richtte op die prachtige 
landstreek met zijn Moorse invloeden: Andalusië. 
Hij had er een driejarige studie Spaans voor over 
en nam het besluit tot een - nu nog tijdelijk - verblijf 
van een jaar in Granada. Hoe tijdelijk dat in werke-
lijkheid zal zijn, is nog in nevelen gehuld. Misschien 
wordt het toch een 'hasta la vista'... In afwachting 
van definitieve huisvesting woont hij tijdelijk bij 
Spaanse vrienden, maar hij heeft inmiddels wel al 
een atelier kunnen huren. De genen hebben hun 
werk gedaan en Jac en Mien Hoijmakers zijn trots 
op hem: een waarachtig 'aardje naar zijn vaartje'. 

Paul Niessen

Foto’s Josanne Janssen, foto muur Peter de Ronde
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bibliotheek 
belfeld

Het maatschappelijk belang van de bibliotheek 
is de afgelopen tijd nog groter geworden dan 
voorheen: de focus ligt al lang niet meer alleen 
op de collectie, het delen van kennis gebeurt 
tegenwoordig op veel meer vlakken dan puur 
met het uitlenen van boeken.

Finbar van der Veen, community librarian in Bel-
feld en Tegelen, legt uit wat er zoal gebeurt in de 
bieb én wat er nog meer staat te gebeuren op 
het gebied van activiteiten: "Daarbij is het voor de 
bibliotheek leidend wat de mensen hier in Belfeld 
graag willen. Betrokkenheid is voor ons essenti-
eel." Het lijkt gelukkig alweer een hele tijd geleden, 
maar de coronaperiode heeft duidelijk laten zien 
hoe belangrijk de bibliotheek in het hele land voor 
veel mensen is. Toen de deuren meerdere keren 
voor lange tijd dicht moesten bleek overal hoezeer 
de bieb als ontmoetingsplek en studieplek gemist 
werd. Sinds corona is de maatschappelijke waarde 
nog zichtbaarder geworden, met name door de 
uitdagingen van de huidige informatiesamenleving 
en mensen die daarin niet volledig mee kunnen 
komen. Bibliotheken worden de laatste tijd vanuit 
de overheid meer en meer ingezet als vraagbaak 
voor digitale vragen. Met de nieuwe zorgplicht zal 
vanaf 2025 zelfs elke gemeente de aanwezigheid 
van en toegang tot de bibliotheek wettelijk moeten 
waarborgen.

meer dan een uitleenloket

Ook in Belfeld weten steeds meer mensen de 
weg naar de bieb te vinden voor het digitaal in-
loopspreekuur. De uit Venlo afkomstige Finbar 
van der Veen (1981) is sinds afgelopen februari 
werkzaam bij Bibliotheek Venlo en is op de woens-
dagmiddag aanwezig in Belfeld. Hij legt uit: "Voor 
veel mensen is het lastig om mee te komen in de 
digitale wereld, zeker door de snelheid waarmee 

alles verandert. Soms loop je gewoon vast als 
het gaat over je mobiele telefoon, je DigiD of het 
invullen van een overheidsformulier. Vaak kunnen 
we mensen ter plekke helpen, soms verwijzen we 
iemand door naar de juiste instantie. Het zijn zeker 
niet alleen ouderen of mensen met een andere 
taalachtergrond die naar ons toe komen. We wil-
len een laagdrempelige plek zijn en een bijdrage 
leveren aan de zelfredzaamheid."
Het spreekuur is tussen 15.00 en 16.30 uur gratis 
en zonder afspraak te bezoeken: "Doorgaans ben 
ik dan zelf aanwezig, anders is er een collega van 
mij hier. Het digitale spreekuur is niet het enige 
wat we aanbieden. We houden ook cursussen om 
mensen digitaal meer zelfredzaam te krijgen. We 
gaan daarnaast onze taken uitbreiden met bank-
gerelateerde zaken. We zijn zelf niet bevoegd om 
mensen op dat vlak advies te geven, dus verwacht 
vooral niet dat we de functie van een bankmede-
werker gaan overnemen. Dat is ons kennisgebied 
niet. Maar we kunnen iemand vaak wel net de 
juiste richting in krijgen en aangeven tot wie hij of 
zij zich moet wenden. De functie van bibliotheken 
is altijd al geweest om informatie te verstrekken. 
Ons takenpakket is op het vlak van digitale hulp 
flink uitgebreid. Wellicht dat er in de toekomst op 
andere momenten nog meer mogelijkheden ko-
men, maar mensen kunnen sowieso ook op elke 
doordeweekse dag terecht in ons filiaal in Venlo. In 
de middaguren is daar tussen 13.00 en 17.00 uur 
altijd iemand aanwezig die kan helpen." In Venlo 
konden mensen afgelopen voorjaar ook weer een 
afspraak maken voor hulp bij het invullen van hun 
belastingaangifte. "Die kennis is zó specifiek. Die 
hulp wordt gegeven door vrijwilligers met de juiste 
expertise. We begrijpen dat voor mensen de stap 
om naar Venlo te gaan soms groot is, dus er wordt 
over gedacht om deze spreekuren ook in Belfeld 
en andere kernen aan te gaan bieden. Misschien 
dat dit in de toekomst gaat gebeuren."
De taak van Finbar bestaat niet alleen uit het hel-
pen van mensen met digitale vragen. "Ik sta in 
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diverse kernen op de vloer en houd me daar bezig 
met alle biebgerelateerde zaken. Het laten lezen 
van mensen is nog altijd een van onze speerpunten. 
Ik wil graag vaker dan alleen de woensdag in Bel-
feld zichtbaar zijn, zodat mensen mij ook op andere 
momenten hier treffen." Finbar werkte jarenlang in 
de journalistieke branche. "Ik heb veel geschreven, 
in weekbladen, in kranten en voor websites. Ook 
heb ik diverse boeken op mijn naam staan. Sinds 
kort werk ik 24 uur per week bij de bibliotheek en 
dat bevalt me zeer goed. In Belfeld hebben we 
een sterk team aan vrijwilligers waar we trots op 
mogen zijn. Daarnaast is bibliotheekmedewerkster 
Susanne Besseling al heel lang een vast gezicht 
en een drijvende kracht. Ik vind het heerlijk met 
mensen te werken, me bezig te houden met het 
rijke aanbod aan boeken en uiteenlopende activi-
teiten te organiseren."
Wat betreft die activiteiten doet Finbar een beroep 
op mensen uit Belfeld. "We willen op cultureel-
maatschappelijk vlak graag die dingen doen waar 
vraag naar is. Dat kan per kern heel erg verschillen. 
Natuurlijk moet iets haalbaar zijn, maar ik hoop dat 
mensen volop gaan meedenken. Willen ze een 
lezing van een specifieke schrijver of schrijfster? 
Een educatieve workshop of themabijeenkomst 
over de dorpsgeschiedenis van Belfeld? Of wellicht 
een quizavond? Kom maar vooral met ideeën, alles 
is welkom. Ik hoor graag welke doelgroepen welke 
behoeften hebben. Misschien is er wel een groep 
jongeren die graag een maandelijkse spellenavond 
wil. Of een groep ouderen die juist een leesclub wil 

opstarten. Of andersom. Bij een idee waar draag-
vlak voor is kunnen we mooi samen optrekken."
Finbar is enthousiast over de plannen voor de 
komende tijd: "We zijn bezig met het opzetten van 
enkele mooie activiteiten. Zo gaan we op woens-
dagmiddag 18 oktober, in de herfstvakantie, een bij-
zonder leuke, gratis kindermiddag opzetten. Meer 
nieuws volgt, maar houd die middag alvast maar 
vrij in de agenda. In dezelfde periode willen we 
ook graag een open dag opzetten, met een mooi 
en afwisselend programma voor volwassenen. 
Daarnaast ben zijn we nog met iets heel tofs be-
zig: komende vastelaovend is het 25 jaar geleden 
dat het LVK in Belfeld werd gehouden. Met dat 
jubileum willen we iets heel speciaals gaan doen. 
En zo willen we van alles doen om mensen de weg 
naar de bibliotheek te laten vinden, zowel leden als 
niet-leden. Voor de jonge doelgroep hebben we 
al langere tijd elke twee weken Joris en Jeroen, 
waarbij Jeroen Marcelissen op geheel eigen wijze 
samen met zijn onafscheidelijke kameraad Joris 
komt voorlezen. Bij peuters zijn de twee zeer be-
kend. Vaste bezoekers hoef ik niet uit te leggen 
hoe leuk ze het samen doen. Jonge kinderen die 
nog nooit zijn komen kijken en luisteren raad ik 
echt aan dat te komen doen."
Finbar besluit: "Vooropgesteld: mensen komen nog 
altijd graag boeken lenen, zoals in de klassieke 
bibliotheek het geval was, maar de bieb is anno 
2023 veel meer dan dat. De persoonlijke ontwik-
keling staat voor ons centraal. We omschrijven het 
weleens zo dat we van collectie naar connectie 
zijn gegaan en dat is alleszeggend. De collectie 
zullen we nooit uit het oog verliezen. We hebben 
heel veel in ons mooie filiaal in Belfeld en kunnen 
nog veel meer op reservering laten komen, maar 
daarnaast zetten we volop in op het connectie-
aspect. De bibliotheek als ontmoetingsplek voor 
Belfeld, dat is voor mij de beste situatie. Mensen 
die elkaar ontmoeten, die samen mooie dingen 
beleven: dat is toch prachtig om daar een rol in te 
mogen spelen?

Finbar van der Veen is bereikbaar via 
fvanderveen@bibliotheekvenlo.nl. 

De bibliotheek is gevestigd op Hamarplein 6  
en is van maandag tot en met vrijdag geopend 
van 10.00 tot 22.00 uur. 
Raadpleeg voor aangepaste openingstijden  
in de zomerperiode de website 
www.bibliotheekvenlo.nl.
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Nieuwe redactieleden
De redactie van Belfeld.nu is sinds eind mei uit-
gebreid met maar liefst vier nieuwe leden. Naast 
Danny op het Veld zijn Amra Hovens, Rob Hermans, 
Rob aan de Brugh en Ine Lücker toegetreden tot 
de redactie: allemaal enthousiaste mensen met 
goede ideeën voor Belfeld. Wat deze nieuwe re-
dactie gaat veranderen, blijft nog even een verras-
sing. Dit gaat de komende maanden vorm krijgen. 

Nieuwe website
Sinds 28 april jl. is de website van Belfeld.nu ver-
nieuwd. De redactie was het afgelopen half jaar 
druk in de weer met de voorbereidingen en de 
realisatie hiervan. Naast nieuwsartikelen is er ook 
een uitgebreide evenementenkalender beschik-
baar, zodat iedereen kan zien wat er in het dorp 
te doen is. Ook is er een volledig nieuw overzicht 
van verenigingen en voorzieningen. Verder is er 
een nieuwe sectie: cultuurhistorie. Hier kunnen 
de pagina's van alle panden en gebieden met een 
QR-code worden bekeken. De redactie is trots op 
het resultaat!

Doelgroep
Belfeld.nu publiceert nieuwsberichten en evene-
menten van verenigingen, ondernemers, sociale 
instellingen en maatschappelijke instellingen. Voor-
waarde voor een artikel is dat het een link met 
Belfeld moet hebben en voor Belfeldse inwoners 
is bedoeld. Binnenkort wordt het een stuk gemak-
kelijker gemaakt om nieuws aan te leveren, dankzij 
een nieuwe koppeling met de website Belfeld.nu. 
De redactie draait op vrijwilligers, hierdoor kan 
Belfeld.nu niet altijd wedijveren met ‘het snelle da-
gelijkse nieuws’ van professionele nieuwswebsites. 

Verbinding met nieuwe website 
Dorpsraad Belfeld
Belfeld.nu is geïnitieerd en mogelijk gemaakt door 
Dorpsraad Belfeld. Ook de Dorpsraad heeft een 
nieuwe website geïntroduceerd: www.belfeld.nl. 
Beide websites zijn met elkaar verbonden en ver-
wijzen naar elkaar. Op www.belfeld.nl is te lezen 
wat de Dorpsraad voor Belfeld doet. Welke projec-
ten lopen er en welke zijn gerealiseerd? Wat kun-
nen dorpsgenoten voor de leefbaarheid in Belfeld 
betekenen? Verder is op deze website terug te 

vinden wat inwoners met een leuk idee voor Bel-
feld kunnen doen, welke fondsen er zijn en waar 
overlast kan worden gemeld. Ook gemeentelijke 
informatie en interessante documenten over Bel-
feld zijn hier te downloaden. De Dorpsraad plaatst 
ook regelmatig nieuwsartikelen op Belfeld.nu die 
met de leefbaarheid in ons dorp te maken hebben. 
Beide websites zijn zeker een bezoekje waard!

DORPSRAAD

Belvends Burgerbos: wat is dat?
De vrijwilligers van Aktief Greun Belvend (10 per-
sonen) die ook de vlindertuin De Vlinderhaof in 
Belfeld beheren en onderhouden, wilden aan de 
Soersbeekweg een zogenaamd Burgerbos met 
bomen met een bijzondere betekenis realiseren. 
Dit bos kreeg de naam Belvends Burgerbos. Wat 
is het doel van het Belvends Burgerbos? Iedereen 
kan in dit bos een boom planten om een speciale 
gebeurtenis te vieren, zoals de geboorte van een 
(klein)kind, een verjaardag, een huwelijksfeest, 
een jubileum, een overlijden of gewoon om een 
bijdrage te leveren aan de natuur en het klimaat. 
Een bos waar emoties een plek kunnen krijgen, 
verdrietige maar zeker ook vreugdevolle. Binnen nu 
en een paar jaar ontstaat zo een parkbos waarin 
iedere boom symbool staat voor een verhaal. Op 
die manier worden burgers emotioneel betrokken 
bij dit Burgerbos. Omdat ze na het planten van hun 
boom deze zelf water dienen te blijven geven, zijn 
ze samen verantwoordelijk voor het bos. 
In november 2022 is Aktief Greun Belvend be-
gonnen met een tweetal plantdagen, waarop in 
totaal 40 families hun boom hebben geplant. Indien 
gewenst kunnen families een klein gedenkplaatje 
met een eigen tekst bij de boom plaatsen. In totaal 
biedt het terrein plek aan zo'n 70 bomen, waarvan 
nu 30 bomen zijn geplant. Bij het schrijven van dit 
artikel zijn er voor 2023 weer 24 bomen verkocht.
De gemeente Venlo heeft op verzoek van de 
werkgroep Aktief Greun Belvend een terrein ter 
beschikking gesteld van ongeveer 4.200 m² met 
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de restrictie dat er enkel vruchtdragende bomen 
mogen worden aangeplant. Denk hierbij aan kers, 
pruim, peer, appel, walnoot en kweepeer. Deze 
samenwerking met de gemeente wordt door de 
werkgroep zeer op prijs gesteld. Het terrein is 
helemaal opgeknapt met een nieuwe omheining, 
toegangspoorten, informatiebord en naambord. 
Aan de rand van het kleine bos zijn takkenrillen 
gemaakt om kleine dieren beschutting te bieden. 
Tijdens NLdoet hebben vrijwilligers een nieuwe 
haag aangeplant. Ook zijn er vier zitbanken op 
het terrein geplaatst, die door medewerkers van 
‘t Jaegershoes zijn gemaakt. Dankzij een hand-
waterpomp kunnen bezoekers hun boom met een 
eigen gieter watergeven. 
Op 1 april jl. werd het Belvends Burgerbos officieel 
geopend. Na een openingswoord door Grietje 
Lenstra, voorzitter van de Stichting Aktief Greun 
Belvend, en een toespraak van Luciënne op het 
Veld, voorzitter van Dorpsraad Belfeld, werd met 
het onthullen van het infobord door wethouder 
Frans Schatorjé het Belvends Burgerbos officieel 
geopend. Dit alles gebeurde onder toeziend oog 
van de Belfeldse raadsleden Jos Hoezen en Leon 
van de Beucken, en Frans Backhuijs van het initi-
atief Kern met Pit. 
Het Burgerbos is tevens een nieuwe wandel- en 
rustplek in het dorp, waar mensen kunnen samen-
komen en zo de sociale cohesie tussen burgers 
wordt bevorderd. Ook kunnen er schoolprojecten 
plaatsvinden die te maken hebben met natuuredu-

catie, al dan niet in combinatie met een bezoek aan 
De Vlinderhaof. Daarnaast is het planten van bo-
men goed voor het klimaat. Bomen zorgen immers 
voor zuurstof, nemen CO² op uit de lucht, filteren 
fijnstof en absorberen stikstofoxides en ozon. Bo-
vendien zorgen bomen voor verkoeling in de zomer, 
zijn het windvangers, reduceren ze verkeerslawaai 
en zorgen ze voor verfraaiing van het landschap. 
In een rapport van de Wereldgezondheidsorga-
nisatie wordt gewezen op het belang van groene 
ruimten op de geestelijke gezondheid. Bloeiende 
bomen trekken insecten aan en bomen zijn be-
langrijke plekken voor vogels en kleine zoogdieren. 
Ze leveren daarmee een belangrijke bijdrage aan 
biodiversiteit. Met het Belvends Burgersbos zet 
de gemeente Venlo zich nadrukkelijk op de kaart 
als groene gemeente.
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Op zoek  
naar de oorsprong

Gevoelens die je koestert voor elkaar komen 
samen in die ene wens: een kind. Een kind dat 
verbindt en voortkomt uit die liefde voor elkaar. 
Het geeft het gevoel dat je relatie compleet is 
en het kind een vervolg geeft aan de stappen 
die je samen hebt gezet. Maar als de natuur niet 
meewerkt en je diepste wens niet wordt vervuld, 
wat dan? 

Die vraag hield ook Ben en Petra Kurstjens be-
zig toen de wens van een eigen kind ijdele hoop 
bleek en zij, vele pogingen later, besloten tot adop-
tie. In 1990 deden zij een aanvraag. Wat daarop 
volgde was een jarenlange procedure waarbij het 
vooral de Raad voor de Kinderbescherming is, 
die waakt over de belangen van het te adopte-
ren kind, maar ook de adoptieouders een goed 
beeld wil geven van de verantwoordelijkheden 
die dit met zich meebrengt en de valkuilen die 
hen te wachten staan. De toekomstige ouders 
moeten aan vastgestelde voorwaarden voldoen, 
er moet een aanbeveling van derden zijn, er gaan 
groepsgesprekken aan vooraf, etc. etc.  Zes jaar 
duurde het tot het verlossende bericht kwam dat 
de adoptie was goedgekeurd. Hun voorkeur ging 
uit naar een Filipijns kind, met name omdat ze daar 
maar 10 dagen hoefden te verblijven totdat het 
kind officieel aan de adoptieouders zou worden 
overgedragen. Ook een financiële kwestie dus. 
Intussen lag daar een Filipijns kindje, Jason was 
zijn naam, in zijn bedje te trappelen van ongeduld. 
Wat ging daar aan vooraf? Jason werd in 1995 
geboren als kind van een 15-jarige moeder, zelf dus 
nog maar een kind en emotioneel en financieel niet 
in staat voor haar kind zorgen. Besloten werd het 
kind ter adoptie af te staan. Maar voordat zij haar 
kind wilde afstaan, gaf zij hem als een levenslange 
herinnering zijn naam: Jason. Na een kort verblijf in 
een adoptiecentrum werd Jason overgedragen aan 
een pleegmoeder. Maar dat was slechts tijdelijk 
om het adoptiecentrum te ontlasten. Definitieve 
adoptie bleef de uiteindelijke bestemming. In 1996 
konden Petra en Ben hun kind ophalen en meene-
men naar Nederland. Het was een lange tijd van 
voorbereiding geweest, maar nu was er eindelijk 
het verlossende moment. Ze konden Jason in hun 
armen sluiten, kussen, knuffelen en hun tranen de 
vrije loop laten. De blijdschap om dit kleine wonder 
was enorm en deed alle frustraties van de voorbije 
jaren vergeten. 

Nu ik, 27 jaar later, met Jason en zijn ouders aan 
tafel zit om naar hun verhaal te luisteren, vertelt 
Jason dat hij een leuke jeugd heeft gehad in Belfeld 
en ook op de basisschool nooit gepest is geweest 
vanwege zijn huidskleur of het anders zijn. Ook zijn 
ouders geven aan dat hij na zijn komst naar Belfeld 
goed is opgevangen. Ook zij hebben nooit iets ge-
merkt van racisme of terughoudendheid. Pas later, 
op de middelbare school, deed hij minder plezierige 
ervaringen op in zijn omgang met medescholieren. 
Na die schooltijd kwam natuurlijk de vraag: hoe ziet 
mijn toekomst eruit? Intussen was wel duidelijk ge-
worden dat hij muzikaal begaafd en een bijzonder 
goede trombonist was. Een aangewezen vervolg-
traject was voor hem het conservatorium. Maar hij 
had daarbij een probleem: de minimale toelatingseis 
was havo. Een eis waar hij niet aan voldeed. Jason 
heeft toen contacten gelegd met conservatoria in 
Tilburg, Maastricht en Zwolle en uiteindelijk ook in 
Maastricht praktijklessen gevolgd. Maar het klikte 
niet met zijn praktijkbegeleider, zodat hij daarmee 
uiteindelijk gestopt is. Vanwege zijn muzikale kwali-
teiten werd hij wel lid van het Limburgs Jeugdorkest. 
Hier heeft hij veel waardevolle contacten opge-
daan met collega-muzikanten, waar hij nog steeds 
contact mee heeft en waarvan hij nu nog soms de 
vruchten plukt. Momenteel speelt hij als trombonist 
in de harmonie van Reuver. Als muzikale kok is hij 
een bescheiden catering opgestart onder de naam 
Musta-Ka (vertaling: alles goed) en bereidt hij de 
heerlijkste Filipijnse gerechten. Maar naar gelang 
Jason ouder wordt, komen ook de vragen. Wie ben 
ik, waar kom ik vandaan, wie heeft mij ter wereld ge-
bracht, waarom ben ik geadopteerd? Als die vragen 
meer dominant worden, wordt ook de zoektocht 
naar antwoorden veelvuldiger. Via via komen ze in 
contact met een Filipijnse mevrouw in Roermond 
en vanaf dat moment komt alles in beweging. Zij 
heeft namelijk een vriendin, een tv-producente in 
Manilla, die een soortgelijk programma maakt als 
het Nederlandse Spoorloos. 
Deze vrouw is geïnteresseerd om in haar program-
ma een zoektocht te starten naar de biologische 
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moeder, pleegmoeder, familieleden, etc. In de con-
tacten met deze tv-producente is de mevrouw uit 
Roermond een dankbare schakel die veel obstakels 
uit de weg ruimt. Na veel voorbereidend werk door 
de Filipijnse tv-crew is het dan eindelijk zo ver: Jason 
kan met zijn ouders de reis naar zijn geboorteland 
maken. Als ze  op het vliegveld van Manilla aanko-
men en de eerste stappen op Filipijnse grond zetten, 
staat er een filmploeg klaar om daarvan opnamen te 
maken. Jason zegt: “Vanaf het moment dat ik voet 
op Filipijnse bodem zette viel alle spanning die ik op 
de heenreis voelde van mij af en overkwam mij een 
niet te verklaren gevoel van thuiskomen. Dit is mijn 
land, hier hoor ik thuis”. Het was een heel emotionele 
ervaring en niet alleen Jason, maar ook Petra en 
Ben houden het niet droog en laten hun tranen de 
vrije loop. De producente van het tv-programma had 
inmiddels al veel voorbereidend zoekwerk verricht 
en contacten kunnen achterhalen die Jason zouden 
koppelen aan de eerste maanden van zijn bestaan. 
Toen hij zijn toenmalige pleegmoeder ontmoette, gaf 
hem dat het gevoel alsof hij haar kende. 
Heel raar eigenlijk en niet te verklaren. Ook dit was 
weer een heel emotioneel moment voor hem. Dank-
zij de mevrouw uit Roermond was er, buiten het 
tv-programma om, ook gezorgd voor ontspannende 
activiteiten en zijn ze enkele dagen naar het eiland 

Cebu geweest voor een korte vakantie. Een vakan-
tie overigens die ruw werd onderbroken door een 
vulkaanuitbarsting. Vulkaanuitbarstingen, tyfoons 
en overstromingen zijn in de Filipijnen vaak voorko-
mende rampen waar het land en zijn inwoners mee 
te kampen heeft. Op de verdere zoektocht vond hij 
zijn geboortehuis in Magallanes, dat hem confron-
teerde met de diepe armoede waar zijn familie mee 
te kampen had. Hier ontmoette hij ook een nichtje 
en een tante van zijn biologische moeder. Deze had-
den echter geen contact meer met haar en wisten 
ook niet waar zij woonde. Later ontmoette hij ook 
een zus van zijn moeder, maar ook zij had elk con-
tact met haar verloren. Deze ontmoetingen waren 
emotionele momenten met telkens de hoop om 
een stapje dichterbij te komen in de zoektocht naar 
zijn moeder. Maar gaandeweg vervloog de hoop 
en moesten ze berusten in het feit dat dit een stap 
te ver was. Het was weer even tijd voor een korte 
onderbreking en wel op het schitterende eiland 
Boracay, een weldadig rustpunt in het voloverladen 
programma. Boracay vormde tevens de afsluiting 
van de zoektocht naar de roots van Jason. Een 
zoektocht die niet helemaal heeft opgeleverd waar 
hij op gehoopt had. Maar dan plotseling toch… Als 
ze op weg zijn naar huis, wordt op de Filipijnen het 
tv-programma getoond van Jasons’ zoektocht en 
meldt zich iemand met de mededeling: “Ik heb een 
buurvrouw die voldoet aan de beschrijving zoals die 
in het programma gegeven wordt!” Dan komt alles 
in een stroomversnelling en zijn de contacten gauw 
gelegd. En al is het dan niet live, maar Face Time 
maakt een ontmoeting met de vrouw die hem ter 
wereld bracht mogelijk. 

Zijn moeder is toch gevonden. Haar naam is Melany. 
Een nieuwe, maar nu lijfelijke ontmoeting met zijn 
moeder komt eraan. 

Paul Niessen
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In 2019 waren er nog 3.378 horecazaken in Lim-
burg. De tijden zijn echter veranderd. Nu zijn er 
veel minder. Steeds vaker hoor je dat er weer 
een café of restaurant verdwijnt. In de jaren 60 
en 70 beleefden de cafés in Belfeld, evenals op 
vele andere plaatsen hoogtij dagen. Een aantal 
Belfeldse cafés waren wereldberoemd in de 
wijde omgeving. Denk aan de Bonanza Bar, Het 
Witte Paard, zaal ‘t Bergske of Café-zaal Juliana. 
Helaas allemaal verdwenen. Die er nog zijn, kun-
nen we op één hand tellen. Maar in Belfeld is er 
eentje bijgekomen: café Maalbeek.

Eine echte Tegelse jóng, Wim Holtman (59 jaar), 
en ein ech Belvends maedje, José Lenders (56 
jaar), gaan deze horecazaak uitbaten. Ze zijn met 
een positieve, creatieve en frisse start begonnen 
aan dit project. Horeca-ervaring hebben ze niet. 
Alleen ervaring aan de andere kant van de tap. “We 
hebben goed gezien hoe het moet”, vertellen ze 
lachend. Voorheen woonden ze met hun 2 zoons 
in Steyl. Hun woonhuis hebben ze verkocht en het 
monumentale pand gekocht. De langgevelboerderij 
Maalbeek langs de rand van de weg met op een 
van de gevels het ankerjaartal (bouwjaar) 1766. Het 
café Maalbeek is eigenlijk een voormalige water-
molen. In 1817 is het gebied Malbeck (nu Maalbeek) 
toegewezen aan het Koninkrijk der Nederlanden. 
Voordien behoorde het tot Duitsland. In 1883 werd 
de molen stilgelegd en vervolgens afgebroken. 
Alleen de hoeve bleef over. 

In de jaren 30 van de vorige eeuw maakten Piet 
en Louisa Hoezen er een café van. In 1970 werd 
het landgoed eigendom van de familie Brauer. 
Vanaf 1974 werd het opnieuw een horecazaak. 
Op internet is veel te vinden over geschiedenis 
van boerderij en landgoed.

Ik was blij om begin mei jl. gast te mogen zijn in 
het toen nog in opbouw zijnde café om José en 
Wim te interviewen. Ze bewonen het pand vanaf 
januari 2022. “Het is een hele uitdaging. In onze 
vorige woning hadden we alles voor mekaar. Het 
huis grotendeels afbetaald, de tuin in orde en leuke 
buren. En dan  begin je nu weer helemaal opnieuw. 
Het roer om, zoals ze dan zeggen. Maar als ik hier 
achterom kom en de vrijheid proef die ik hier heb, 
geniet van de rust en het mooie uitzicht op de na-
tuur, dan voel ik me echt weer thuis. Weer terug 
in Belfeld”, vertelt José. Voor de zonen is het na-
tuurlijk even wennen om in een voor hen nieuw en 
afgelegen gebied te wonen. José en Wim hebben 
van het pand een mooi en uniek dagcafé gemaakt 
en alles zoveel mogelijk in eigen beheer uitgevoerd.

 
Na 39 jaar werken bij een bekend bouwbedrijf in de 
installatietechniek is Wim gestopt om fulltime aan 
de verbouwing te beginnen van de boerderijwoning 
annex café. Jose werkt fulltime als ambulance-
verpleegkundige en dat blijft voorlopig ook zo. Er 
moet toch geld verdiend worden. 

Een nieuwe start                   voor het voormalige Café Maalbeekop bezoek bij
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Op hun terrein in het bos staat ook nog een blok-
hut, die verhuurd wordt als vakantiehuis. Vooral 
rustzoekers en vogelaars maken hier gebruik van. 
De boerderij is te groot om er alleen maar in te 
wonen. Er zit een horecabestemming op. “Het pand 
ging helemaal op de schop”, vertelt Wim. “Het voor-
malige café is nu woonhuis en in de stal hebben we 
het café gemaakt. Er was niks aanwezig, alles was 
verouderd en de vloer was alleen maar zand. Dus 
er moest een vloer in, elektra en waterleidingen 
aangelegd worden. Het dak en de spanten werden 
verstevigd. Alles is zo gemaakt, dat de authentieke 
balken goed zichtbaar zijn gebleven. De oudheid 
van het gebouw beleef je dus zichtbaar. Er is een 
zolder gemaakt. Op die manier heb ik een extra 
ruimte gecreëerd voor bijvoorbeeld vergaderingen. 
De trap en balustrade heb ik moeten laten maken, 
je kunt niet alles zelf. En vergeet niet dat het dure 
tijden zijn om materialen te kopen. Gelukkig heb ik 
nog goede connecties in de bouw en daardoor kon 
ik wel eens aan een ‘koopje’ komen. Ook stoelen 
en tafels moesten gekocht worden, tapinstallatie 
laten installeren, enz. Ik heb er heel wat uurtjes aan 
werk  in zitten. Maar ik zie het als hobby”, vertelt 
Wim enthousiast. 

Ik was blij verrast toen ik het café van binnen zag. 
Mooi authentiek met een rustgevende uitstraling. 
Ook het vernieuwde terras aan de achterzijde 
met de prachtige uitkijk naar de bossen en weide 
nodigt uit om even uit te rusten na bijvoorbeeld 
een wandeling. Maar ook om wat te eten of te 
drinken. Ik vind het nu al het mooiste terras van 
Belfeld! De insteek is om een dagcafé te zijn waar 
je ‘s morgens al terecht kunt voor koffie en een 
broodje. Een biertje of iets fris mag natuurlijk ook. 
Op een bepaalde tijdstip, tegen de avond, zal het 
café sluiten. In de zomerdagen is het wellicht wat 
langer open. Wim en José vertellen verder. “We 
zien wel hoe het gaat. Voorlopig is het niet de 

Een nieuwe start                   voor het voormalige Café Maalbeek

bedoeling om verenigingen te huisvesten. Dan 
moeten we vaak de avonden ook open zijn en 
dat is nu juist niet onze opzet. Ondanks dat we 
een grote keuken hebben, maken we er ook geen 
restaurant van. Want dan moeten we weer een 
kok in dienst nemen, etc. Voor de gasten houden 
we het voorlopig op een kleine eenvoudige kaart. 
Dat kunnen we zelf nog wel aan. We hebben wel 
een paar boekingen voor een feestje met buffet, 
maar ook daar moeten we nog in leren. We zien 
wel hoe het gaat lopen. Zodra onze pinautomaat 
werkt en de tapkraan met Hertog Jan openstaat, 
gaan we open. Gewoon starten, geen officieel 
openingsfeest. Dat schept misschien wel te veel 
verwachtingen bij de klanten, die we (nog) niet 
kunnen waarmaken.
In het bos staat nog een oud konijnenhok, dat 
willen we verbouwen tot overnachtingsplek voor 
o.a. lopers van de pelgrimsroutes die hier voorbij-
komen. Als ze willen kunnen ze overnachten met 
‘s morgens een ontbijt in ons café. Dat wordt het 
volgende project. Maar voorlopig eerst maar eens 
kijken hoe het gaat als het café open is. 

Wim heeft nog een mooie droom voor de toekomst. 
Ooit misschien weer een echte Maalbeker kermis 
organiseren. We hebben er plaats genoeg voor”.
Voor een lekker glas bier of fris, koffie met gebak 
is Café Maalbeek voorlopig alleen in het weekend 
overdag open. Geleidelijk worden de openings-
dagen uitgebreid. Als ik Wim en José samen op 
het terras zie staan en hun enthousiasme voel, 
dan moet het volgens mij wel goed komen. Een 
ondernemingsplan zit in hun hoofd. Lef hebben ze 
genoeg. Laat nu de klanten maar komen…

Mat Hendrix
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Het Stadskantoor van de gemeente Venlo 
is bereikbaar tussen 09.00 en 17.00 uur
U kunt gratis bellen met 14077 of mail naar info@venlo.nl

Straatcoaches gemeente Venlo  06 - 25074007
maandag t/m donderdag 18.00 - 23.00 u.,  
vrijdag t/m 00.00 u., zaterdag 18.00  - 02.00 u.,  
zondag 18.00 - 23.00 u. 
Alarmnummer (spoedeisend)  112

Politie (niet spoedeisend) 0900 8844

Wijkagent: Jens Rosbender
Mailadres: wijkteam-2.venlo-beesel@politie.nl

  politietegelenbelfeldsteyl
       wijkagent_steyl_belfeld/

■   Wijkbus reserveren via  077 - 206 64 95 
 ma t/m vrij 09.00 – 12.00 en 18.00 – 20.00 uur

■   Gehandicaptenraad  06 - 11 06 04 52  

■   St. Urbanusparochie  077 - 373 15 79  
Het kantoor is op maandag- en vrijdagmiddag  
geopend van 13.30 tot 16.30 uur.  
www.rkdebestte.nl  
parochie-centrum@rkdebestte.nl

■   Meldpunt Algemene Hulpdienst  
Tegelen- Steyl-Belfeld  
op werkdagen van 09.00 – 12.00 uur  06 - 49 34 14 79

■   Open Inloop ’t Prônk-eppelke  077 - 475 32 69 
Pronkhof 21, 5951 CW Belfeld 
openinlooppronkeppelke@incluzio.nl

■   TIP Tegelen 
Kerkstraat 2a, 9531 NN Tegelen,  077-303 06 23

■   Incluzio Sociale Basis  088 - 298 76 53 
www.openinlooppronkeppelke@incluzio.nl

■   Uitleen Duofiets  06 - 49 34 14 79 
AHD Tegelen Steyl Belfeld op werkdagen 
tussen 9.00 – 12.00 uur
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dorpskrantbelfeld@gmail.com
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De redactie van de Dorpskrant  
behoudt zich het recht  

voor artikelen aan te passen.

De foto’s op de voorpagina  
zijn gemaakt door leden  

van de Fotogroep Belfeld. 

Bestuur Dorpsraad:
dorpsraad@belfeld.nu 

www.belfeld.nu
Luciënne op het Veld 

06 - 57 58 07 64 
Lucie van der Smitte-van Dijk

 06 - 23 82 44 13

Stadsdeelmanager:
René Janzen

06 - 14 54 31 95
r.janzen@venlo.nl

Realisatie:
Drukkerij Knoops B.V.

Op tientallen adressen bieden inwoners van Belfeld op zondag 2 juli tweedehandsspullen aan 
vanuit hun garage, tuin of oprit. De verkoop duurt van 10.00 - 16.00 u. 
Net als in voorgaande jaren kunnen koopjesjagers deze dag heerlijk struinen door het mooie  
Belfeld en de diverse adressen langsgaan voor leuke aankopen en een leuk gesprek. 
De animo voor deze route was de afgelopen jaren  
steeds groot en ook dit jaar zijn er weer veel  
aanmeldingen. Er is ook fijne pauzeplek waar men 
terechtkan voor koffie en vlaai. 
Meer informatie, maar ook de actuele deelnemers-
lijst is te vinden op Facebook:  
debelfeldserommelroute.

S E R V I C E N U M M E R S

Belfeldse rommelroute op 2 juli a.s.


